

## John E. Bird (1915-1973)

John E. Bird, editor of Science Dimension, died on Saturday, September 15, after a short illness. He was 58.

With his passing, journalism in Canada has lost one of its distinguished representatives and science in this country one of its most active publicists.

John Bird's whole career was dedicated to writing for Canadians, from the day he first went to work for the old Vancouver News Herald as a copy boy.

He was born in Calgary and attended high school in Vancouver where he had moved with his parents as a child. After serving his apprenticeship as a reporter with the Vancouver News Herald, he joined British United Press, now United Press International, working from 1940 to 1953 at news bureaus in Winnipeg, Ottawa, Regina and Toronto. He became bureau chief of BUP in Toronto in 1947.

In 1953, he went to work for the Ottawa bureau of Canadian Press where he specialized in science reporting during the next twelve years.

John Bird joined the Public Relations Office, now the Public Information Branch, of the National Research Council of Canada in February 1965, assuming responsibility for relations with the news media. He also took over the editorship of NRC Research News, the predecessor of Science Dimension launched in 1969.

John Bird had a deep belief in the mission and intrinsic value of science, a subject about which, as a master of his craft, he wrote with eloquence and clarity for twenty years of his life. Every new breakthrough, every victory of science was also a victory for John. The staff of the National Research Council and its Public Information Branch will remember John Bird for the devotion he had for his work and for the contribution which, in his own way, he made to science in Canada.

Loris Racine,  
Managing Editor.

John E. Bird, rédacteur en chef de Science Dimension, est décédé le samedi 15 septembre, après une courte maladie. Il était âgé de 58 ans.

Avec son décès, le journalisme canadien perd l'un de ses représentants distingués et les sciences l'un de ses plus actifs propagandistes.

Toute sa carrière a été consacrée à l'information des Canadiens, depuis le jour où il est entré au service de l'ancien Vancouver News Herald comme commis de rédaction.

Né à Calgary, il a fréquenté l'école secondaire à Vancouver où il était allé vivre avec ses parents. Après avoir fait son apprentissage de journaliste au Vancouver News Herald, il est entré au service de la British United Press, maintenant United Press International, où il a poursuivi sa carrière de 1940 à 1953 aux bureaux de cette agence à Winnipeg, Ottawa, Regina et Toronto, devenant chef du bureau de Toronto en 1947.

En 1953, il est passé au bureau d'Ottawa de la Presse Canadienne où il devait se spécialiser dans le journalisme scientifique au cours des douze années suivantes.

John Bird est entré au service du Bureau de relations publiques, désormais la Direction de l'information publique du Conseil national de re-

cherches du Canada, en février 1965, où on lui confiait la responsabilité des relations auprès des media d'information. Concomitamment, il devenait rédacteur en chef de la publication "NRC Research News" que devait remplacer Science Dimension, bimestriel lancé en 1969.

John Bird croyait profondément en la mission et en la valeur intrinsèque des sciences, un sujet dont il a traité avec maîtrise, éloquence et clarté pendant vingt ans de sa vie. Chaque nouveau progrès, chaque victoire des sciences était également une victoire pour John. Le personnel du Conseil national de recherches et de sa Direction de l'information publique se souviendra de John Bird pour le dévouement qu'il avait pour son travail et pour la contribution qu'il a faite, à sa manière, aux sciences au Canada.

Le Directeur,  
Loris Racine.

